

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

[FC-02-03-26]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, November 22, 2002 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

J. Baker	F. Boudreau
T. Cao-Huu	R. Despatie
J. Drexler	Y. Frenette
R. Gill	W. Gutwinski
M. Janta	M. Kant
F. Kay	L. Lewin
E. Mahant	J. Martel
D. Mazzeo	K. McRoberts
F. Mougeon	G. Moyal
P. Naini	G. Nyamay'anta
E. Roventa	J. Savary
C. Silva	D. Uritescu

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 22 novembre 2002 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

B. Bradbury
X. de Vanssay
I. Gentles
A. Hopkins (Chair)
P. -P. Karch
M. Macaulay
I. Martin
J. Michaud
N. Naiman
D. Olin
C. Séguinot
S. Ziaian

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

A. Hopkins thanked M. Janta for chairing the previous meeting in his absence.

### 2. Minutes of the previous meeting

#### ▪ **October 25, 2002 – FC-02-03-13**

The minutes were **approved**.  
(Karch/Kant)

### 3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

A. Hopkins remercie M. Janta qui a présidé la séance précédente en son absence.

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

#### ▪ **25 octobre 2002 – FC-02-03-13**

Le procès-verbal est **approuvé**.  
(Karch/Kant)

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

#### 4. Inquiries and Communications

- Pierre Karch

P. Karch informed Council that this year's Merit Pay Advisory Committee to the Principal is offering to design a form (to be used in lieu of the CV) for Faculty Members interested in applying for Merit Pay, in the years to come. A memo will be sent to all Faculty members to that effect, requesting comments.

- Principal's remarks

The Principal commended the Merit Pay Advisory Committee for their good work.

He highlighted the article on the "tainted-blood scandal" written by Michael Orsini, published on the "Globe and Mail".

He thanked all those who sent in their comments on the "Strategic Plan". He noted that M.-T. Chaput will be meeting the members of the Faculty to discuss the feasibility study of the Glendon Campaign.

He also informed members of the following:

- The successful presentation made by B. Ramirez, the Chair of the Quebec Studies at Glendon on "Quebec, land of dreams, land of melancholy Revisiting Quebec's Ethnocultural Past: Between History and Fiction".
- The Student Survey has been administered as scheduled and the questionnaires will soon be analyzed and a report issued.

#### 4. Communications et questions diverses

- Pierre Karch

Au nom du Comité consultatif auprès du Principal, chargé de lui soumettre une liste de candidats à la prime de mérite, P. Karch annonce au Conseil que le dit comité offre de préparer un formulaire qui, à l'avenir, pourrait remplacer le C.V. que les candidats à cette prime ont envoyé jusqu'ici. Une lettre circulaire sera envoyée à tous les professeurs de Glendon, leur demandant leur avis sur la question.

- Les remarques du principal

Le principal félicite le Comité consultatif chargé de la prime de mérite de leur bon travail.

Il signale l'article sur le scandale de la contamination du sang, écrit par Michael Orsini et publié dans le « Globe and Mail ».

Il remercie tous ceux et celles qui ont soumis des commentaires sur le « Plan stratégique ». Il note que M.-T. Chaput rencontrera les professeurs pour discuter de l'étude de faisabilité de la Campagne de Glendon.

Il informe aussi les membres des points suivants :

- Le succès remporté par la présentation faite par B. Ramirez, le titulaire de la Chaire d'études québécoises à Glendon sur "Quebec, land of dreams, land of melancholy. Revisiting Quebec's Ethnocultural Past: Between History and Fiction".
- L'enquête auprès des étudiants a été faite comme prévu ; les questionnaires seront bientôt analysés et un rapport sera publié.

- The visit of Jean-Pierre Juneau, Canadian Ambassador to Brazil who will give a talk about the future of Brazil following the election of a new President, Luiz Inacio Lula da Silva on Monday, November 25, 2002 at 11:00 a.m. in the Senate Chamber.

In reply to the questions from E. Mahant related to the double cohort at Glendon, the Principal noted that the directions would come from the Vice-President Academic. However, Glendon should anticipate reaching 1831 FFTEs by 2004.

- Associate Principal (Academic)

F. Boudreau noted that the planning for the Double cohort was underway, and that meetings were being scheduled with the Chairs and Coordinators to discuss the issue. She asked Faculty members to provide their feedback for exam invigilation. She also reminded them that the students' grades for the Fall session would be due on January 6, 2003.

- La visite de Jean-Pierre Juneau, ambassadeur du Canada au Brésil. Ce dernier parlera de l'avenir du Brésil, suite à l'élection de son nouveau président, Luiz Inacio Lula da Silva, le lundi 25 novembre 2002 à 11 h dans la salle du sénat.

En réponse aux questions de E. Mahant concernant la double cohorte à Glendon, le principal note que les décisions seront prises par le vice-président aux études. Toutefois, Glendon devrait s'attendre à une augmentation du nombre des étudiants atteignant 1831 EFTP en 2004.

- Principale adjointe (aux études)

F. Boudreau note que la planification pour la double cohorte est en cours et que des rencontres avec les directeurs et coordonnateurs sont prévues pour en discuter. Elle demande aux professeurs d'envoyer leurs commentaires sur la surveillance des examens. Elle leur rappelle aussi que la date limite pour remettre les notes pour la session d'automne est le 6 janvier 2003.

## 5. Reports from Standing Committees

### (a) Curriculum

M. Macaulay presented the submissions. Those received from the following departments/programmes were **approved**.

- Canadian Studies - [FC-02-03-14]
- Computer Science/ITEC – [FC-02-03-15]
- Economics – [FC-02-03-16]
- English – [FC-02-03-17]

## 5. Rapports des comités permanents

### (a) Comité des programmes d'études

M. Macaulay présente les soumissions. Les soumissions des départements et programmes suivants sont **approuvées**.

- Études canadiennes – [FC-02-03-14]
- Informatique/ITEC – [FC-02-03-15]
- Economie – [FC-02-03-16]
- Anglais – [FC-02-03-17]

- French Studies – [FC-02-03-18]
  - Hispanic Studies – [FC-02-03-19]
  - History – [FC-02-03-20]
  - International Studies [FC-02-03-21]
  - Multidisciplinary Studies [FC-02-03-22]
  - Philosophy – [FC-02-03-23]
  - Sociology – [FC-02-03-24]
- Études françaises – [FC-02-03-18]
  - Études hispaniques – [FC-02-03-19]
  - Histoire – [FC-02-03-20]
  - Études internationales – [FC-02-03-21]
  - Études pluridisciplinaires – [FC-02-03-22]
  - Philosophie – [FC-02-03-23]
  - Sociologie – [FC-02-03-24]

## 6. New Business

- Motion re: Kyoto Protocol - [FC-02-03-25]

I. Martin presented the motion contained in document FC-02-03-25. He gave a brief overview of the motion, together with the intent that motivated its proposal. The motion was seconded by S. Ziaian.

Following a brief discussion, the question was called and the motion was **approved**. (18/3/3)

## 7. Adjournment

The meeting adjourned at 3:30 p.m.

## 6. Affaires nouvelles

- Motion : Protocole de Kyoto - [FC-02-03-25]

I. Martin présente la motion contenue dans le document FC-02-03-25. Il donne un bref résumé de la motion ainsi que la raison d'être qui a motivé cette proposition. La motion est appuyée par S. Ziaian.

Suite à une brève discussion, on passe au vote et la motion est **approuvée**. (18/3/3)

## 7. Ajournement

La séance est levée à 15 h 30.